
[LEKTOR] To jest radiowa kronika województwa podlaskiego

[LEKTOR GŁÓWNY] Będzie to najwyższy budżet w historii województwa 
podlaskiego – poinformował marszałek województwa, Artur Kosicki. Zarząd 
przedstawił projekt budzetu na przyszly rok. Dochody maja wyniesc blisko 1,5 
miliarda. Z kolei deficyt ma wynieść 85 milionów złotych – mówi Artur Kosicki.

[ARTUR KOSICKI] Jest to pod względem wydatków i dochodów najwyższy budżet 
w historii samorządu województwa podlaskiego, zarówno przez przymat wydatków i 
dochodów. Deficyt jaki planujemy na 2024 rok, to jest 85 milionów złotych, ale jest 
ten deficyt niższy niż ten, jaki zakładaliśmy na rok 2023. Więc tak jak państwo 
widzą, przy rekordowych wydatkach, praktycznie o pół miliarda wyższych, deficyt 
jest o wiele mniejszy, co wskazuje na to, że cały czas to zadłużenie samorządu 
województwa podlaskiego się zmniejsza.

[LEKTOR GŁÓWNY] Marszałek Kosicki zapowiedział, że projekt budżetu, 
podobnie jak w latach ubiegłych, będzie konsultował ze wszystkimi radnymi, także 
opozycyjnymi i niezależnymi. 

_____________________

[LEKTOR GŁÓWNY] Misje handlowe, doradztwo w rozwijaniu eksportu, seminaria
o rynkach zagranicznych i granty dla przedsiębiorstw – między innymi to są cele 
projektu strategicznego „Promocja gospodarcza MŚP – Podlaskie Centrum 
Eksportera”, którego liderem jest Województwo Podlaskie. Samorząd przeznaczył na 
ten cel ponad 27 milionów złotych. Postatnie Podalskiego Centrum Eksportera ma 
przyczynić siędo rozwoju eksportu podlaskich firm.  Jest to projekt bardzo istotny z 
punktu widzenia rozwoju naszego regionu – mówi marszałek Artur Kosicki.

[ARTUR KOSICKI] Bardzo nam zależy na tym, żebyśmy nie tylko działali, wpsierali
tego typu przedsięwzięcia jak badania rozwoju, jak też dofinansowyali innego 
rodzaju działania jeśli chodzi o przedsiębiorców, ale też skupili się bardzo mocn ona 
promocji gospodarczej. Teraz mamy szereg działań, które będą skierowane do mikro, 
małych i średnich przedsiębiorstw. Będą to działania polegające na promocji tych 
przedsiębiorstw w całej Europie, ale i na świecie, ale też i na wsparciu doradczym, 
jakie przedsiębiorcy mają podejmować działania, żeby też sami zabiegali o 
kontrahentów i partnerów na terenie całego świata. 

Według przeprowadzonych przez urząd marszałkowski i podlaską fundację rozwoju 
regionalnego badań wynika, że wśród podlaskich firm, które nie prowadzą 
działalności eksportowej, 40 procent chętnie by taką działalność podjęło. Tutaj 
pomóc ma właśnie Podlaskie Centrum Eksportera – mówi prezes Podlaskiej Fundacji
Rozwoju Regionalnego, Marek Dźwigaj.



[Marek Dźwigaj] Dlaczego tego nie robią? Pierwsza rzecz, to jest brak informacji, 
wiedzy, brak wsparcia finansowego. Ta bariera finansowa jest dość dużym 
ograniczeniem. Wyjście na nowy rynek to jest swego rodzaju inwestycja, która wiąże 
się z ryzykiem i to też hamuje podejmowanie tego typu decyzji. Mam nadzieję, że ten
projekt, te rozwiązanie systemowe właściwie, Podlaskie Centrum Eksportera ze 
swoją ofertą idealnie wpisuje się w potrzeby przedsiębiorców i w to, żeby mogli 
skutecznie się rozwijać i realizować swoją działalność.

[LEKTOR GŁÓWNY] Całkowity koszt projektu to blisko 32 miliony złotych. 
Projekt będzie realizowany przez 5 lat, od 1 stycznia 2024 r. do końca 2028 r. 

______________________

[LEKTOR GŁÓWNY] W Białymstoku powstanie centrum Kultury Białoruskiej. 
Jego głównym celem  będzie rozwój i promocja kultury białoruskiej, a także  
integracja tej mniejszości. 
Instytucja będzie finansowana z budżetu województwa podlaskiego.  Ta inwestycja to
początek, aby to środowisko mogło wspólnie podejmować szereg działań i inicjatyw 
-mówi marszałek województwa podlaskiego, Artur Kosicki

[ARTUR KOSICKI] Takie, któe albo będą finansowane z budżetu województwa, 
budżetu państwa bądź też środków europejskick. Tak, żeby była taka instytucja, która
tą mniejszość reprezentuje. Mniejszośc, która jest najliczniejszą mniejszością w 
naszym regionie. 

[LEKTOR GŁÓWNY] Do czasu rozstrzygnięcia konkursu na dyrektora, te 
obowiązki będzie pełnił Anatol Wap, który Podkreśla, że najwazniejszym działaniem 
jest integracja 

[ANATOL WAP] Działania? Cóż, będziemy prowadzić takie jak inne instytucje 
kultury, czyli organizować koncerty, spotkania, konferencje, inicjować też badania 
nad kulturą, ale też historią społeczności białoruskiej w województwie. Bardzo 
ważną rzeczą są też działania związane z popularyzacją języka białoruskiego.  

[LEKTOR GŁÓWNY] Centrum zacznie funkcjonwoać od 1 stycznia 2024 roku, 
będzie się mieścić w budynku urzędu marszałkowskiego przy ul. Kilińskiego w 
Białymstoku
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